
      БОСНА И ХЕРЦЕГОВИНА 
ПАРЛАМЕНТАРНА СКУПШТИНА 
       ПРЕДСТАВНИЧКИ ДОМ 
Број: 01-02-237/99. 
Датум: 24.11.1999.године 
 
 
 

З А П И С Н И К 
са 13.сједнице Представничког дома Парламентарне скупштине 

Босне и Херцеговине, одржане 23-24.11.1999. 
 
 
 Тринаестој сједници Представничког дома присуствовао је 31 посланик.  

Одсуство са сједнице најавили су Иво Мијачевић, Перо Скопљак, Богић 
Богићевић, Љубомир Зовко, Бранислава Јовановић, Вито Ракић, Никола Шпирић и 
Бранко Докић. У току дана сједницу су напустили Ибрахим Спахић и Мара 
Перкановић због одласка на службени пут. Посланик Вито Ракић је присуствовао 
наставку сједнице 24.11.т.г.  Са цијелог тока сједнице одсуствовао је  посланик 
Едхем Бичакчић. 
 
 На почетку сједнице прдсједавајући је информисао Дом да је Колегиј 
договорио да ће се прије сваке сједнице одржавати сједница са предсједницима 
клубова посланика и посланицима странака које немају клубове у Парламенту, на 
којима ће се усаглашавати ставови око  дневног реда, као и друга питања око којих 
се губи пуно времена на сједницама Дома. Такође је обавијестио посланике да је 
такав састанак одржан данас и да је на истом договорено да ће се до Нове године 
одржати три сједнице Дома на којима ће се разамтрати све из Програма рада што 
није садржано у овој сједници, те да ће се о томе обавијестити Савјет министара 
како би у складу са нашим програмом могао припремити материјале.  
 Предсједавајући је нагласио да су сви присутни подржали овакав метод 
договарања Колегија и представника клубова посланика, као и то да ће у току ове 
сједнице сви посланици добити план одржавања сједница до Нове године са 
оквирним приједлогом дневног реда. За предложене тачке за које се не добију 
матријали у складу са Пословником и који не прођу одређену пословничку 
процедуру, неће бити стављени у коначан дневни ред, рекао је поред осталог, 
предсједавајући Мирко Бањац.  
 Након упознавања посланика са предњим договором на консултативном 
састанку, предсједавајући је прочитао приједлог дневног реда за 13. сједницу. 
 О приједлогу дневног реда није било дискусије. 
 Са 26 гласова за и 5 уздржаних, за 13. сједницу усвојен је сљедећи 
 
 

Д Н Е В Н И   Р Е Д: 
 

1. Усвајање записника са 11. сједнице Представничког дома, 
2. Разматрање Приједлога  закона о имиграцији и азилу БиХ, 
3. Разматрање Преднацрта пословника Представничког дома, 
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4. Давање сагласности за ратификацију сљедећих споразума: 
a) Споразума о социјалном осигурању између Босне и Херцеговине и 

Републике Аустрије са Протоколом о провођењу Споразума, 
b) Споразума о зајму између Социјалног фонда за развој Савјета 

Европе и Босне и Херцеговине о регулисању предратног дуга БиХ, 
са усаглашеном и потписаном алокацијом обавеза према 
Социјалном фонду од  Министарства финансија Федерације БиХ, и 
Одлуком о прихватању задужења према Фонду за социјални развој 
Европе по кредитима кориштеним прије 2.4.19992. године донесене 
од Владе Републике Српске, 

c) Споразума о слободном транзиту преко територије Републике 
Хрватске у и из Луке Плоче и преко територије  Босне и 
Херцеговине, 

d) Уговора о гаранцији (Пројекат мреже за пренос електтричне 
енергије, систем управљања електричном енергијом) између БиХ и 
Европске инвестиционе банке, са уговорима о гаранцији 
потписаним од Министарства спољне трговине и економских 
односа, Министарства финансија Федерације БиХ и Министарства 
финансија Републике Српске, 

e) Споразума о зајму (Пројекат хитног унапређења 
електроенергетског система) између Јапанског фонда за 
прекоморску економску сарадњу (ОЕЦФ) и Босне и Херцеговине, 

5. Посланичка питања и приједлози. 
 
Ад – 1: Усвајање записника са 11. сједнице Предстанвичог дома 
 
 У вези  са записником дискутовао је посланик Ибрахим Спахић и, поред 
осталог, рекао  да је министар Мирсад Куртовић у свом излагању на 11. сједници 
рекао да ће се Вијеће министара ускоро појавити са документом о економској и 
социјалној  политици на нивоу Босне и Херцеговине, те да се то у записнику 
констатује, како би се из записника виђела обавеза Савјет аминистара да сачини тај 
документ, а што је у вези са иницијативом групе  посланика коју је Колегиј упутио 
Савјету министара ради операционализације.  
 Уз предњу примједбу Дом је усвојио Записник са 11. сједнице 
Представничког дома. За Записник је гласало 26 посланика, а 5 је било уздржаних. 
 
Ад – 2: Разматрање Приједлога закона о имиграцији 
  и азилу Босне и Херцеговине 
 
 Предсједавајући мирко Бањац је у уводу напоменуо да је овај закон поново 
стављен на дневни ред на иницијативу ОХР-а. 
 У дискусији су учествовали: Иво Дивковић, Алма Чоло и Мирко Бањац. 
 Посланик Иво Дивковић је предложио да се усвоји закључак, да Савјет 
министара донесе одређене подзаконске акте којим би регулисао и дефинисао 
одређена питања везана за непрецизност неких одредби закона, нпр. чл. 5.под д), 
чл. 20. под б) и чл. 27. Нагласио је да треба дефинисати ко ће и на основу чега 
утврдити разлоге који се у овим одредбама прописују. 
 Посланик Мирко Бањац образложио је амандман који је поднио на члан 1. 
Приједлога закона, нагласивши да се њиме усклађује тај члан са Уставом Босне и 
Херцеговине.  
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 Пошто је амандман поднесен непосредно прије почетка данашње сједнице о 
истом се није изјаснио Савјет министара, па је педсједавајући дао паузу како би 
Савјет министара одржао сједницу и заузео став о амандману.   
 Послије паузе замјеник минстра цивилних послова и комуникација, 
господин Нуџеим Речица, информисао је Дом да Савјет министара није био у 
могућности да се састане из разлога што су одсутни чланови Савјета из реда 
српског народа. Замолио је Дом да данас усвоји закон у предложеном тексту о 
којем је постигнут консензус у Савјету министара и који је подржан од ОХР-а,  
УНХЦР-а и Савјета Европе.  
 Даље су поводом овог амандмана дискутовали Миодраг Деретић, Мирко 
Бањац и Харис Силајџић.  
 Послије дискусије и једне паузе на захтјев Клуба посланика за ЦДБиХ,  даља 
расправа о Приејдлогу закона о имиграцији и азилу одложена је за наредни дан, до 
када ће се састати Савјет министтара и заузети став о амандману Мирка Бањца. 
  
Ад – 3: Разматрање Преднацрта пословника Представничког дома 
 
 Предсједавајући је у уводу подсјетио посланике да су Преднацрт пословника 
добили у 9. мјесецу, а да су у међувремену стигли коментари и примједбе 
представника ПХАРЕ пројекта г.  Фернанда Сантаолале. Нагласио је да је Колегиј 
расправљао о Преднацрту и одлучио да формира радну групу састављену од три 
члана Секретаријата и експерата, која ће извршити ревизију текста Преднацрта, 
како би Колегиј могао припремити Нацрт пословника. Позвао је посланике да данас 
расправљају у начелу, а да у року од седам дана доставе писане примједбе и 
приједлоге, након чега би се припремио Нацрт пословника. 
 У дискусији су учествовали Суада Муминагић, Миодраг Деретић, Расим 
Кадић,Алма Чоло, Ана Хавел и Мирко Бањац. 
 Послије дискусије предсједавајући је констатовао да ће се магнетограм 
дискусија о Преднацрту пословника доставити Колегију ради кориштења у даљем 
раду на припреми приједлога сталног пословника Представничког дома.  
 
Ад – 4: Давање сагласности на споразуме… 
 
 У име Комисије о међународним и спољним пословима посланик Иво 
Дивковић је упознао Дом да је Комисија рзматрала споразуме из дневног реда и све 
подржала, с тим што је у вези са споразумом под а) постављено питање – да ли се 
Споразум односи и на студенте из Босне и Херцеговине у Аустрији, и под ц) – у 
чиојој  је надлежности формирање управног одбора и апелационе комисије. 
 
 Предсједавајући Комисије о уставним и правним питањима, г. Расим Кадић, 
изнио је став те комисије, да постоји уставни основ за двање сагласности за 
ратификацију свих пет понуђених споразума. 
 Посланик Суада Муминагић је у дискусији поводом ове тачке дневног реда, 
поред осталог, истакла да је прије сједнице Дома требало да се одржи  и сједница 
Комисије за финансије и Буджет, али да није одржана јер није дошао ни 
предсједник ни чланови Комсије, нити је предсједник Комисије пренио обавезу на 
свог замјеника. Истакла је да не може прихвтити  такав неодговоран рад и да је 
било разлога да ова комисија разматра предметне споразуме. 

 Госпођа Муминагић је подсјетила да је Комисија за финансије и Буджет 
раније затражила да Савјет министара припреми информацију о задужењу БиХ, 
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која још није стигла, а и са овим споразуима се преузимају знатне обавезе, те да је 
Комисија и са тог становишта требала да да своје мишљење.  

 Поводом постављених питања говорио је министар Мирсад Куртовић 
и одговорио на нека питања, те нагласио да је Савјет министара припремио 
информацију о задужености БиХ закључно са 30.6.1999. године, која је већ требала 
бити доствљена Парламенту.  

Послије дискусије Предтавнички дом је дао сагласност за ратификацију свих 
пет споразума из дневног реда. За давање сагласности гласало је свих 25 присутних 
посланика. 
 
Ад – 5: Посланичка питања и приједлози 
 
 У оквиру ове тачке дневног реда предсједавајући Мирко Бањац је запитао 
ко је посланицима доставио извјесни упитник за биографију, без икаквог 
објашњења, нагласивши да су њега то исто питали и  посланици. Изразио је 
негодовање због тога и скрено пажњу Секретаријату Парламентарне скупштине да 
се посланицима не достављају никакви упитници без знања Колегија Дома.  
  
 Посланик Миодраг Деретић је изразио незадовољство одговором на његово 
питање постављено 10.9.1999. – Докле је дошла Комисија за границе Босне и 
Херцеговине са поступком надокнаде територије Републици Српској до 49%, како 
је утврђено Дејтонским споразумом. С обзиром да је Комисија одговорила да није 
надлежна да разматра питање међуентитетске линије разграничења, као ни друга 
питања из Дејтонског споразума која се тичу процентуалног односа територија 
ентитета, посланик Деретић је поставио сљедеће питање: 
 Ко је надежан за то и шта је до сада направљено у том смислу? 
 Посланик Деретић је нагласио да је 10.септембра 1999.године поставио још 
једно питање – Да ли  супервизор за Брчко има надлежности изван граница 
општине Брчко, конкретно у подручју Аризоне, и да ли, према Дејтонском 
споразуму, Уставу БиХ и Уставу РС има могућност да укида гранчну линију у 
области Брчког,  на које није до данас добио одговор. 
 
 Посланик Расим Кадић је поставио питање, kоје је својевремено поставила 
посланик Медиха Филиповић, а на које није одговорено – Шта Министарство 
иностраних послова и Предсједништво БиХ подузимају на омекшавању визног 
режима са земљама потписницама Пакта о стабилности за Југоисточну 
евроопу. 
 Посланик Кадић је поставио и сљедеће питање: 
 Да ли је могуће да Вијеће минситара Парламенту достави преглед свих 
земаља са којима имамо потписан безвизни режим, с акојима имамо потписан 
визни режим и колики је износ виза које наплаћује Босна и Херцеговина, и 
обрнуто,  износ виза које наплаћују земље за које ми требамо добити визу? 
 
 Посланик Абдурахман Малкић поставио је питање: 
 Зашто није и када ће бити готов текст Химне Босне и Херцеговине. 
Педложио је да се у што краћем времену распише конкурс за текст Химне БиХ. 
 Овим је завршен рад 13. сједнице за 23.11.1999.године. 
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 Наставак 13. сједнице одржан је 24.11.1999.године. 
 
 На почетку наставка предсједавајући је изнио приједлог Клуба посланика 
Хрватске демократске заједнице да се у Комисију о уставним и пранавим питањима 
изабере посланик Љубомир Зовко, умејсто г. Јадранка Прлића који је поднио 
оставку на посланичку дужност. 
 Приједлог Клуба посланика ХДЗ усвојен је једногласно, па је тако 
Љубомир Зовко изабран за члана Комисије о уставним и правним питањима.  
 Затим је предсједавајући изнио усаглашени приједлог колегија, да се у 
дневни ред наставка 13.сједнице уврсти давање сагласности на Уговор о зајму 
између Европске уније и Босне и Херцеговине, због хитности. 
 Предњи приједлог образложио је министар Мирсад Куртовић.  
 Поводом овог приједлога дискутовали су Златко Лагумџија, Сејфудин 
Токић, Вито Ракић и Расим Кадић. У дискусији је,поред осталих, покренуто питање 
достављања Парламенту информације о задужености Босне и Херцеговине, на што 
је министар Куртовић одговорио да је информација сачињена и да је изненађен 
зашто није стигла у Парламент.  
 Послије дискусије предсједавајући је дао на гласање приједлог да се у 
дневни ред наставка 13.сједнице уврсти давање сагласности за ратификацију 
Уговора о зајму између Европске уније и Босне и Херцеговине. 
 Од 26 присутних посланика за приједлог је гласало 15 посланика. Гласајући 
по ентитетима из ФБиХ гласало је 12, а из РС 3 посланика. Према томе, приједлог 
није добио ентитетску већину, па није уврштен у дневни ред наставка 13. сједнице. 
 Предсједавајући је констатовао да ће се приједлог ставити на наставак 12. 
сједнице. 
 Затим је сједница наставила рад на 2.тачки дневног реда – Разматрање 
Приједлога закона о имиграцији и азилу БиХ. 
 Пресједавајући Мирко Бањац је позвао представника Савјета министара да 
се изјасни о амандману који је он као посланик поднио на члан 1. Приејдлога 
закона. 
 Став Савјета министара изнио је копредсједавајући г. Харис Силајџић, који 
је истакао да је Савјет министара, у сарадњи са ОХР-ом, ђелимично прихватио 
амандман г. Бањца, тако да гласи: 
 Став други члана 1. Прједлога закона мијења се и гласи: 
 Странцем се, у смислу овог закона сматрају све особе које немају 
држављанство Босне и Херцеговине, у складу са чл. 1.тач. 7. Устава БиХ и 
Законом о држављанству БиХ. 
 Господин Бањац је прихватио став  Свајета министара. Потом се Дом 
изјаснио о Приејдлогу закона о имиграцији и азилу Босне и Херцеговине. 
 За Приједлог закона гласало је 25 осланика, а једање гласао против.  
 С обзиром да је Закон о имиграцији и азилу БиХ усвојен великом већином 
присутних посланика, предсједавајући је констатовао да нема потребе обављати 
ентитетско гласање.  
 Послије усвајања Закона посланик Десанка Рађевић је предложила да Дом 
донесе закључак сљедеће садржине: 
 “Обавезује се Савјет министара да, у складу са чл. 7.став 1, чл. 10.став 6.и 
чл. 13. Закона о имиграцији и азилу БиХ, донесе одлуку о посебном режиму уласка 
грађана Савезне Републике Југославије и Реублике Хрватске у Босну и 
Херцеговину”. 

 5



 Поводом овог приједлога дискутовали су Харис Силајџић, Сејфудин Токић, 
Халид Гењац, Десанка Рађевић, Хилмо Неимарлија, Суада Муминагић, Миодраг 
Деретић, Раденка Балта и Мирко Бањац. 
 Послије дискусије и више реплика, те паузе за усаглашавање, Преставнички 
дом је усвојио сљедећи закључак: 
 Представнички дом Парламентарне скупштине Босне и Херцеговине 
тражи од Савјета министара БиХ да, у складу са чл. 7.став 2, чл. 10.став 6. и 
чл. 13. Закона о имиграцији и азилу БиХ, убрза активности и уђе у процес 
успостављања посебног режима уласка грађана Савезне Републике 
Југославије и Републике Хрватске у Босну и Херцеговину, на принципима 
једнакоправности грађана и народа.  

За овај закључак гласао је 21 посланик од 22 присутна. Један посланик је био 
уздржан. 
 Овим је звршена 13.сједница Представничког дома Парламентарне 
скупштине Босне и Херцеговине. 
 Саставни дио овог записника је магнетофонски снимак 13. сједнице 
Представничког дома. 
 
 
       ПРЕДСЈЕДАВАЈУЋИ 
             ПРЕДСАВНИЧКОГ ДОМА 
          Мр Мирко Бањац 
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